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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 14. juni 2005 stillet mig følgende 
spørgsmål 64 vedrørende L 136, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 64:

"Vil ministeren kommentere henvendelsen af 13. juni fra Varmesparefon-
den, jf. L 136 – bilag 13?"

Svar:

I forlængelse af min besvarelse af spørgsmål 63 skal jeg oplyse, at lovfor-
slaget netop tager højde for de erfaringer, som er opnået under de eksiste-
rende ordninger. De nye ordninger bliver således på mange måder væsent-
lig anderledes end de eksisterende, og der vil være øget fokus på realisering 
af varmebesparelser og på finansiering. Endvidere vil der være forøgede 
krav til renoveringer og til nye bygninger i de kommende regler i byg-
ningsreglementet. Den nye energimærkningsordning vil blandt andet blive 
brugt til at sikre overholdelsen af disse nye energikrav.

Sammenhængen mellem energimærkningen af bygninger og de øvrige ak-
tørers indsats er ligeledes et væsentligt element i arbejdet med at øge effek-
ten af den samlede indsats. 

En væsentlig indsats bliver, at statslige institutioner får pligt til at gennem-
føre de energibesparelser, der identificeres ved energimærkningen af deres 
byg ninger, og som har tilbagebetalingstider på under 5 år. Jeg vil endvidere 
indlede forhandlinger om tilsvarende regler for kommunale og regionale 
bygninger.

Kravene vedrørende energimærkning er i øvrigt tilpasset, så de implemen-
terer det aktuelle EU-direktivs krav om energiattestering af bygninger, 
samt om at dette skal foretages af uafhængige eksperter.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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